
Welkom beste mensen, 

 

Wat mooi dat er zo’n grote opkomst is. Een record heb ik begrepen met 225 aanmeldingen. Dank aan 

van Hall Larenstein voor de gastvrijheid. Ik denk dat het een mooie traditie aan het worden is om te 

rouleren over de provincies in Noord Nederland. 

Zoals in de vorige netwerkbijeenkomst gemeld heb ik Marijke Folkerts opgevolgd als voorzitter van de 

Agroagenda. Ik doe dit namens ketenpartij Royal Cosun, wat ik dan weer verbind met het 

akkerbouwer zijn in Noord Nederland. 

Onderwerp van vandaag is BoerenPerspectief en beleidskeuzes. Dat interpreteer ik als een kans al zou 

je er anders naar kunnen kijken. Maar in de Agroagenda kijken we vooral wat wél kan. Het unieke van 

de Agroagenda is de samenwerking en samenstelling. Ketenpartners, overheden, NGO’s, 

belangenbehartigers, onderwijs etc. 

 

Lopende initiatieven onder de Agroagenda 

Agro Parel Noord Nederland: 

- Aanvraag bij RVO voor experimenteer locaties, samenwerking agrarische sector 

- Samenstelling Agroagenda is Uniek en gedragen 

- Ondersteuning experimenten en kennisuitwisseling voor de Noord Nederlandse boer. 

Actualisering Kwaliteitsbeeld Agroagenda 

- Top voedsel uit een rijk landschap 

- Een slag maken om dat kwaliteitsbeeld nog concreter neer te zetten 

- Maar dat doen we met zijn allen, dus input is zeer gewenst, ook al kom je uit Zwolle 

Werkbezoek Katalysatorteam Niedersachsen 

- Inspiratie voor korte ketens en regionale product labels 

- Waddenlabel, regionaal geproduceerd 

- Wat kan de Noord Nederlandse boer hiermee. 

 

Onderwerp is Boerenperspectief en beleidskeuzes. 

 

Agroagenda is er om het boeren perspectief te ondersteunen. Dit gaat niet alleen over boeren maar 

vooral over de agrarische wereld wat veel breder is. Uit voorgaande blijkt dat boeren in Noord 

Nederland dat perspectief zien of anders wel zoeken. We vinden dat terug in de Stuurgroep van de 

Agroagenda waarin consensus wordt gevonden ondanks dat we allen een heel andere invalshoek 

hebben. 

We zien dat terug in het begeleidend team waarin ondernemers de hulpvraag weg leggen omdat ze 

met enthousiaste ideeën bezig zijn voor een betere toekomst. Spiegelgesprekken. 

We zien dat terug in het Katalysatorteam waar een enorme positiviteit vanuit straalt. Het zijn immers 

de vrijdenkers uit de agrarische wereld. 



Maar boerenperspectief ontstaat soms uit beleidskeuzes, maar beleidskeuzes werken ook vaak 

belemmerend of worden of zijn zo ervaren. De reden is vaak het onbegrip over de keuze die gemaakt 

is ten aanzien van het beleid. Aan de keukentafel wordt dat vaak anders ervaren. Aan de hand van 

een kort voorbeeld wil ik graag een en ander verduidelijken.  

Ik ben akkerbouwer en best al een hele tijd. Zo onderhand weet ik wat mijn gewassen nodig zijn voor 

een mooi eindresultaat. Een bemestingsplan is op basis hiervan zo gemaakt. Maar beleidskeuzes in 

het verleden hebben normeringen gesteld.  

De vraag die ik mij stelde was hoe kom ik nu tot de hoeveelheid meststoffen die ik mag gebruiken 

voor mijn gewassen zonder normoverschrijding. Dan moet ik heel veel normen identificeren: 

- Gewas 

- Ras 

- Grondsoort 

- NV Gebied 

- Voorvrucht 

- Nateelt 

- Mestsoort 

- Werking coëfficiënt 

- Normering totaal mestgebruik 

- Normering totale N ruimte 

Dit is dan voor maar 1 perceel en ook nog maar alleen voor N. 

Waar ik heen wil is dat beleidskeuzes, lees maatregelen door de overheid bedacht, veel werk met zich 

meebrengen en kunnen knagen aan het boerenperspectief. Immers ik wist al wat ik aan meststoffen 

moet toepassen voor een mooi product. 

Kan dat dan ook anders: 

Jazeker, de normering is bedacht om een overkoepelend doel te bereiken. Maatregelen die ingesteld 

worden door een overheid om grip te krijgen op het behalen van afspraken. De verantwoording voor 

dat doel kan ook gewoon bij de boer neer gelegd worden. Ik schat in dat veel telers wel via N 

mineraal metingen kunnen laten zien waar ze staan. Is dat de goede kant van de streep pas dan voor 

desbetreffende teler het generieke beleid aan. Zo’n beleidskeuze geeft boeren perspectief. Daar zijn 

we de overheid dus wel voor nodig, samenwerken heet dat. 

 

BoerenPerspectief kun je ook op een andere manier lezen. 

Gedeputeerde Kooistra zal dat als een initiatief toelichten waarin hij ingaat op het programma wat er 

achter zit. 

Daarna is het de beurt aan Thom van Campen en Eline Vedder. Ik ben heel blij met hun aanwezigheid 

en hoop op een inspirerende inbreng en vooral ook een goede discussie waarin ik hoop dat de focus 

ligt op perspectief en beleidskeuzes. Want ambitie is er zeker in Noord Nederland, de drang voor 

samenwerking zit in het DNA. En wat we nodig zijn is de doorkijk naar de toekomst om ons 

kwaliteitsbeeld te refreshen gebaseerd op de kernwaarden van Noord Nederland. 

 

 


